

ဆာဂျာအဝါဘဉ် DeKalb ကော်ရှင်ခီးထံကိုလီကဝီ၊

တနွံအံ၊ ပပတုာ်မကမံးတံာ်အိၣ်ဖျိၣ်လၢအ့ထၢၣ်နးအဖိခိၣ် လၢကတၢၣ်ပိၣ်သကိးစုတိာ်ဟံ လၢ ၂၀၂၀-၂၀၂၁ ကျိၣ်စုအ နံၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. အါန့ၢ်အန့ၣ်, တၢ်အံၤအရ့ၣ်လၢပမၤသကိးတၢ်တပူၤယိၣ်ကီၢ်ရှၢၣ်ကိုလီၤကဝီအသိး လၢကမၤတၢ်ဆၢတံာ်လၢ အကီၢ်အခဲတနီၤလၢကဒိသအပပူၤဖိသုၣ်ဒီးပပူၤမၤတၢ်ဖိ, လၢအအိၣ်စ့ၢ်ကိးဒီးအဟံၣ်ဖိပိၣ်လၢကဟ့ၣ်လီၤဝဲအဂီၢ်စ့ၢ်ကိး န့ၣ်လီၤ. ယန့ၢ်ဟ့ၣ်နးဒီးဆံၣ်လီၤ. နတၢ်ကိးလိတဲစိ, အံၤမ့ၢ်(လ)တဖၣ်, တဂၤ-ခိ-တဂၤတၢ်တၢ်ပိၣ်ဝဲသကိးတၢ်တဖၣ် တၢ် တမၤနီၣ်အိၣ်ဘဉ်န့ၣ်လီၤ. ယဆိၣ်လီၤယသးဒီးသ့ၣ်ပိၣ်သးဝးလၢ ကသးထီၣ်ကီၢ်ရှၢၣ်ကိုလီၤကဝီအံၤဆုတၢ်လီၤလၢအထီၣ်န့ၣ်လီၤ.

လၢတၢ်န့ၣ်အယိ, ဝဲမ့ၢ်တနီၤကမံးတံာ်အိၣ်ဖျိၣ်ဝဲအလီၢ်ခံ, ယဟ့ၣ်လီၤပဝဲကျိၣ်မူဒါခိၣ်တဖၣ် လၢကသ့ၣ်ညါတၢ်ထုးကွံာ် တနီၤ လၢကမၤစ့ၢ်လီၤ တၢ်ထုးစ့ၢ်လီၤလံာ်န့ၣ်လံာ်လါအမ့ၢ်န့ၢ်မ့ၢ်သီခဲလၢဟံၣ်ဖိၣ်လၢ FY21 စုတိာ်ဟံအပူၤန့ၣ်လီၤ. ပသ့ၣ် ညါလၢတၢ်မၤဘဉ်လီၢ်တၢ်တစးတမ့းန့ၣ် ဒုးအိၣ်ထီၣ်တၢ်လီၤဆိလၢဟံၣ်ခိၣ်ချၢအပူၤသ့လၢ ပကျိၣ်သရၣ်တဖၣ်ဒီးပပူၤမၤတၢ်ဖိ တဖၣ်အဂီၢ်သ့, ဒီးပသ့ၣ်ညါလၢပူၤကိးဂၤဒီးမၤမူဒါလၢအရ့ၣ်တဖၣ်လၢ ပပူၤကျိၣ်ဖိအတၢ်မၤန့ၢ်တၢ်တဖၣ်အပူၤန့ၣ်လီၤ. ပ တၢ်ပညိၣ်ဖိတၢ်မ့ၢ်ဝဲ တၢ်ဟ့ၣ်ထီၣ်တၢ်ဆိကမိၣ်ဒီးတၢ်တိၣ်ကျဲလၢ အိၣ်ဒီးတၢ်ဒိဘဉ်လၢအတဂ့ၤတကပၤအစ့ၢ်ကတၢ်လၢ ပကျိၣ်သရၣ်တဖၣ်အဖိခိၣ်, လၢအမၤတၢ်လၢတအိၣ်ဒီးတၢ်သ့ၣ်လီၤဘျးသးလီၤတီၤလၢ ကမၤပုၤပပူၤကျိၣ်ဖိအတၢ်လိၣ်ဘဉ်တဖၣ် န့ၣ်လီၤ.

ယသးအိၣ်ဘိးဘဉ်ရၤလီၤလၢ, ဝဲတၢ်ကွၢ်ကဒါက့ၤတၢ်လၢအိၣ်ဒီးတၢ်ပဲာ်ဖးနီၤဖးဝဲအလီၢ်ခံ, ပပာ်ဖျါထီၣ်စုတိာ်ဟံတၢ်တိၣ်ကျဲ လၢအကတဲဖျါထီၣ်တၢ်အလုၢ်အပူၤဒီးတၢ်အရ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်အၢၣ်လီၤအုၣ်ကီၢ်စုတိာ်ဟံဒီးတၢ်အံၤပုၤယုၢ်ဒီးတၢ်ထုးစ့ၢ် လီၤလံာ်န့ၣ်လံာ်လါယံၤသီလၢကီၢ်ရှၢၣ်ကိုလီၤကဝီပပူၤမၤတၢ်ဖိတဖၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. နဲလဲၣ်ဂ့ၤ, ကီၢ်ရှၢၣ်ကိုလီၤကဝီ ကဟ့ၣ်လီၤ စ့ၢ်ကိးတၢ်မၤဒိၣ်ထီၣ်ထီၣ်ပပူၤမၤတၢ်ဖိစဲၣ်နီၤဝဲကျိၣ် (Professional Development Institute) လုၢ်သီလၢတၢ်ဟ့ၣ်တၢ် ဘျးတၢ်လဲ လၢကျိၣ်သရၣ်တဖၣ်, ခိၣ်န့ၢ်တဖၣ်, ဒီးတၢ်ဆိၣ်ထွဲမၤစ့ၢ်ပပူၤမၤတၢ်ဖိစဲၣ်နီၤအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. လၢတၢ်န့ၣ်အယိ, ပပူၤမၤတၢ်ဖိ တဖၣ်အံၤကထံၣ်ဘဉ်ဝဲတၢ်မၤအသိစ့ၢ်လီၤတသီလၢခံတနီၣ်န့ၣ်လီၤ. ယသးစုဒိၣ်မးလၢပကရူၢ်မၤတၢ်သ့ၣ်ထီၣ်ယိာ်ထီၣ် ဒီးယု ထံၣ်တၢ်အစၢလၢအခိဆၢပာ်ဖျါထီၣ် ပပာ်လုၢ်ပပူၤကျိၣ်သရၣ်ဒီးကျိၣ်တဖၣ်ထဲလဲၣ်န့ၣ်လီၤ.

ပမၤသကိးတၢ်တပူၤယိ ဒုးသ့ၣ်နီၣ်ထီၣ်ယၢလၢတနွံအံၤပုၤခၢၣ်စး John Lewis, လၢအမ့ၢ်ပပူၤမၤတၢ်ဖိ, ပပူၤလၢအဟူးဂဲ, ဒီး ခိၣ်န့ၢ်အရ့ၣ်ဒိၣ်ကတၢ်လၢအဟ့ၣ်ခိၣ်ဟ့ၣ်နီၤလီၤတၢ်ထီၣ်တၢ်ပပူၤထီၣ်တပူၤယိန့ၣ်လီၤ. ယကရူၢ်ဟံးန့ၢ်မၤတၢ်တၢ်လၢတနွံအံၤ, ဒီးဒဲခၢၣ်စး Lewis စံးဝဲအသိး. “ယန့ၢ်လၢနမ့ၢ်ထံၣ်တၢ်တမံၤလၢလၢနအဲၣ်ဒီးလၢတၢ်ကမၤဝဲအံၤန့ၣ်, နဟ့ၣ်အယုၢ်တသ့ ဘဉ်, ဒီးနဟ့ၣ်လီၤသးတသ့ဘဉ်န့ၣ်လီၤ.” တၢ်အံၤမ့ၢ်တၢ်လၢအိၣ်ဒီးသ့ၣ်လၢကပိၣ်ဒိၣ်မးလၢ DeKalb ကော်ရှင်ခီးထံကို လီၤကဝီအိၣ်ဒီးကျိၣ်အိၣ်ထံးတဖျါလၢထံကီၢ်အပူၤလၢတၢ်ကကိးန့ၢ်အမံၤလၢခံလၢ ခၢၣ်စး Lewis ဒီး John R. Lewis တီၤဖုၣ်ကျိၣ်ဝဲအလီၢ်ခံန့ၣ်လီၤ.

ယမ့ၢ်တယၢထီၣ်ပခိၣ်န့ၢ်ဖးဒိၣ်အကတကလၢအမ့ၢ် သရၣ်ဒိၣ် Reverend C.T. Vivian လၢအစုးကွံာ်သးဘဉ်န့ၣ်, ယကမ့ၢ် ပပူၤလၢအတလီၤတၢ်လီၤဆဲးန့ၣ်လီၤ. တၢ်အံၤမ့ၢ်ဝဲတၢ်ဆၢဂ့ၤကတီၢ်ဘဉ်လၢကဟံၣ်ဖျါထီၣ်တၢ်ဆံၣ်ပျီၣ်ဖျိဒီးမၤလီၤန့ၢ်တၢ်လၢပမၤတၢ် မနုၤသ့ထဲလဲၣ်လၢတၢ်ဆၢကတီၢ်တလီၤတၢ်လီၤဆဲးအပူၤအံၤန့ၣ်လီၤ. ယသ့ၣ်ညါလၢပကရူၢ်အံၤဒိၣ်ထီၣ်အါထီၣ်လၢတၢ်တၢ် အဂီၢ်ဒဲပလဲထီၣ်လဲထီၣ်ခါဆူညါအသိးန့ၣ်လီၤ.

လၢခံကတၢ်, ယအဲၣ်ဒီးကွဲမ့ၢ်ဘဉ်ကဒါက့ၤ ပပူၤတီၤစၢမၤစၢကျိၣ်ခိၣ်တဖၣ်ဒီးပပူၤဟ့ၣ်ကျိၣ်တၢ်အိၣ်တဖၣ်, လၢအပာ်ဖျါထီၣ်ကဒါ က့ၤအသးလၢကမၤတၢ်ခိဖျိလၢအ့ထၢၣ်နးအဖိခိၣ် ဝဲလါပူၤလဲ ၂၀ သီန့ၣ်လီၤ. ယမ့ၢ်လၢကွၢ်စိလၢယကထံၣ်ဘဉ်တၢ်မၤလၢအဂ့ၤ လၢသုကမၤအံၤခဲလၢာ်ဒဲပဒုးကျိၣ်သ့ကျိၣ်ဘဉ်ထီၣ်ဒီးသးအိၣ်ဘဉ် ပပူၤမၤလိတၢ်ဖိတဖၣ်အဂီၢ်လၢအ့ထၢၣ်နးအဖိခိၣ်အသိး န့ၣ်လီၤ. မဲနကအိၣ်ဒီးတၢ်သ့ၣ်ဖံးညိဖဲန့ၣ်ကတၢ်တက့ၢ်.

ပုၤဆိၣ်ထွဲမၤစၢတၢ် #1 တဂၤ,

Cheryl Watson-Harris, ပပူၤဆၢရဲၣ်ကျဲတၢ်အိၣ်